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Abstract (en)
A quenching treatment for attaining the desired characteristics in at least a part of the massive block or piece is defined. The rates of cooling VRC
and VRP of the block at the core and at the skin during the quenching are determined. The block is made of a steel whose chemical composition
has been adjusted so as to obtain a martensitic structure at the core under the effect of deformations induced by the quenching, although the rate of
cooling at the core VRC of the block or piece is lower than the critical rate of martensitic transformation. Appropriate tempering is performed after the
quenching. The blocks or pieces exhibit high tensile mechanical characteristics and good tenacity at all points and are weldable. The process makes
it possible to define a class of steels satisfying the conditions imposed by the quenching and exhibiting a minimum equivalent carbon. <IMAGE>

Abstract (fr)
On définit un traitement de trempe pour atteindre les caractéristiques voulues dans une partie au moins du bloc ou pièce massive. On détermine les
vitesses de refroidissement VRC et VRP du bloc à coeur et en peau pendant la trempe. On réalise le bloc en un acier dont la composition chimique
a été ajustée de manière à obtenir une structure martensitique à coeur, sous l'effet de déformations induites par la trempe, bien que la vitesse de
refroidissement à coeur VRC du bloc ou pièce soit inférieure à la vitesse critique de transformation martensitique. Un revenu approprié est effectué
après la trempe. Les blocs ou pièces présentent en tout point des caractéristiques mécaniques de traction élevées et une bonne ténacité et sont
soudables. Le procédé permet de définir une famille d'aciers satisfaisant aux conditions imposées par la trempe et présentant un carbone équivalent
minimal. <IMAGE>
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